
  

رشد ۱۵ درصدی تولید و پخش آسفالت تا نیمه اول تیرماه نسبت 
به مدت مشابه در سال گذشته

سهم ۳۵ درصدی بزرگراه ها در آسفالت ریزی امسال

مدیرعامل سازمان مهندسی و عمران شهر تهران گفت: تا نیمه اول تیرماه 
سال جاری ۶۳۰ هزار تن آسفالت تامین، تولید و پخش شده است. این 
میزان تقریبا ۱۵ درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش پیدا کرده 

است.
در  تهران  عمران شهر  و  مهندسی  مدیرعامل سازمان  مهدی صداقتی، 
ماه  با خبرنگار شهر درخصوص میزان آسفالت ریزی در چهار  گفت وگو 
تن  هزار  تیرماه سال جاری ۶۳۰  اول  نیمه  تا  نخست سال جاری گفت: 
درصد   ۱۵ تقریبا  میزان  این  است.  شده  پخش  و  تولید  تامین،  آسفالت 

نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش پیدا کرده است.
وی با بیان اینکه میزان آسفالت ریخته شده در سال گذشته نیز رکورد 
سال های پیش را زده بود، اظهار کرد: تفاوت عمده سال جاری با سال 
۱۴۰۲ این بود که توجه ویژه ای به بزرگراه ها شد و از این مقدار ۲۰۰ هزار 

تن آسفالت در سطح بزرگراه ها ریخته شد.
صداقتی ادامه داد: بزرگراه همت، حکیم، شیخ فضل الله نوری، شهید 
فهمیده، اشرفی اصفهانی، حقانی، امام علی)ع(، صیاد شیرازی، یاسینی، 
بابایی، آیت الله سعیدی، محلاتی و آزادگان از این دست معابر بزرگراهی 

پایتخت بودند که بیشتر حجم آسفالت را به خود اختصاص دادند.
مدیرعامل سازمان مهندسی و عمران شهر تهران خاطرنشان کرد: چیزی 
حدود ۳۰ تا ۳۵ درصد آسفالت امسال در بزرگراه ها ریخته شده و این 
نشان از اهمیت آن برای شهرداری دارد. دلیل اصلی این است که سرعت 
اجرای طرح ها در بزرگراه ها بالاتر است و حوادثی که ناشی از خرابی بستر 
بنابراین  بشود.  جانی  و  مالی  حوادث  به  منجر  است  ممکن  باشد  مسیر 
اسمال رویکرد خود را تغییر دادیم و توجه بیشتری را به بزرگراه ها مبذول 
کردیم. وی با بیان اینکه این موضوع برای شهروندان مشهود است و در 
هر نقطه از شهر مردم با آسفالت ریزی های تازه ای مواجه می شوند که 
هنوز خط کشی شان ممکن است تمام نشده باشد، یادآور شد: تمام انرژی 
و توان مدیریت شهری بر این است که تا پایان شهریورماه یک میلیون و 
۲۰۰ هزار تن آسفالت را محقق کنیم تا حجم اصلی آسفالت را در ۶ ماه اول 
سال انجام داده باشیم. چرا که باید با شروع مدارس سطح آسفالت مناسبی 

داشته باشیم و نیمه دوم سال را به تعمیر و نگهداری بپردازیم.

در بیش از ۸۵ نقطه در سطح شهر عملیات اجرایی داریم
پروژه های بر زمین مانده ای را پیگیری کردیم که 

پیگیری اش در مخیله برخی نمی گنجید
معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران گفت: به غیر از پروژه های مناطق، 
در بیش از ۸۵ نقطه در سطح شهر عملیات اجرایی داریم و کلان پروژه هایی 
که بیش از ۱۰ تا ۱۲ سال معطل بود را پیگیری کرده ایم که ورود به آنها جرات 

می خواست.
به گزارش خبرنگار شهر، هادی حق بین معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران 
در آیین بهره برداری از مجموعه ورزشی، فرهنگی و تفریحی قائم )عج( که صبح 
امروز- شنبه ۳۰ تیرماه ۱۴۰۳- در یکصد و سی و چهارمین پویش امید و افتخار 
در منطقه یک برگزار شد، اظهار کرد: پروژه های فرامنطقه ای نیز در کنار پروژه 
های منطقه ای در حال انجام است. طولانی شدن پروژه ها تبعات زیادی را در 
مسیر اجرا،  قرارداد پیمانکاران و مسائل فنی طرح، خواهد داشت. در این دوره 
تکمیل پروژه های نیمه تمام،  تعریف پروژه های جدید و بحث نگهداشت پروژه 

ها مورد توجه قرار گرفته است.
وی افزود: انجام یک میلیون و پانصد هزار تن آسفالت در سال گذشته با 
رشد صددرصدی نسبت به سال ۱۴۰۱ انجام شد و امسال اهداف بلندتری را 
پیش بینی کردیم و تا ماه تیر امسال نسبت به سال گذشته ۲۰ درصد رشد 

داشتیم و  ۷۲۵ تن از ابتدای سال ۱۴۰۳ آسفالت پخش شده است.
حق بین ادامه داد: در بحث اصلاح و تکمیل تقاطعات ناقص شهر و احداث 
تقاطعات جدید، اقدامات مفصلی انجام شده و در سال ۱۴۰۳ تا پایان سال 
روند صعودی را مردم شاهد خواهند بود. تا امروز بیش از ۱۶۰ کیلومتر از مسیر 
شهروندان کاهش پیدا کرده است و پل شهید افتخاری از جمله پروژه هایی 
است که امسال در منطقه یک افتتاح می شود. البته ما در افتتاح ها به هیچ 
وجه منتظر تشریفات خاص نخواهیم ماند. معاون فنی و عمرانی شهرداری 
تهران اضافه کرد: به غیر از پروژه های مناطق ، در بیش از ۸۵ نقطه در سطح 
شهر عملیات اجرایی داریم و کلان پروژه هایی که بیش از ۱۰ تا ۱۲ سال معطل 
بود را پیگیری کردیم که ورود به آنها جرات می خواست و اینکه این پروژه ها  
بخواهند مجددا شروع شوند در مخیله برخی از همکاران ما نیر نمی گنجید. 
وی بیان کرد: پروژه شهید شوشتری یک ابرپروژه ای است که تصور نمی شد 
عملیاتی شود اما امروز در حال انجام است وتا پایان این دوره از مدیریت 
شهری فاز اول آن افتتاح می شود و پروژه های دیگری نیز در حال انجام است.

حق بین یادآور شد: بحث پله های مکانیزه پل های عابر پیاده ازجمله مسائلی 
است که اقداماتی درباره آن صورت گرفته است و امروز یک نگاه چند وجهی در 
مورد آن حادث شده و آثار آن نیز مشهود است. دو نمونه از آنها در منطقه ۲ 
نصب شده که اصحاب رسانه می توانند از آنها بازدید کنند و برنامه ریزی های 
لازم انجام شده که تا پایان سال ساختار این پل ها تغییر کنند و اولین نوسازی 
یونیت ها و تغییر پوشش پل در منطقه ۲ انجام شده و برای دیکر مناطق نیز 
انجام خواهد شد. به گزارش شهر در پایان این مراسم از خانواده شهید فرزانه 

از شهدای مدافع حرم و خانواده شهید تقوی فر تقدیر شد.

دیوارکشی مرزهای شرقی فایده دارد؟

افزایش مهاجران غیرقانونی

در سال های گذشته وقتی طالبان روی کار آمد 
قابل پیش بینی بود که تعداد مهاجرین به ایران 
افزایش می یابد وخیلی ساده می شد تشخیص 
داد که ما در طول چند ماه آینده با یک پدیده 
ایران  به  افغانستان  از  چندمیلیونی  مهاجرت 
مصادف هستیم ،ولی از طرف مسئولیت اقدامی 

صورت نگرفت.
حتی  و  دور  ازسالهای  خبرآنلاین،  گزارش  به 
اتباع  مهاجرت  شاهد  همواره  پهلوی،  دوره  در 
افغانستان به ایران بوده ایم.صرف نظر از اشتراکات 
فرهنگی و زبان مشترک، تغییرنظام های سیاسی 
نیز می توان  را  این کشور طی ۵۰ سال گذشته 
این مهاجرت برشمرد،خصوصا در دو  سردمدار 
دوره طالبان که آنها در دسته های هزاران نفری 
وارد ایران شدند،برخی قانونی و اغلب غیر قانونی.

را  آنان  مدیریت  وقت  مسئولین  اگر  شاید 
سرلوحه کار قرار می دادند و ایجاد کمپ در مرزها 
را تدبیر می کردند و به تفکیک آنها می پرداختند 

اینگونه نمی شد .
آمارهای غیر  هر چه هست حالا طبق برخی 
رسمی ۶ تا ۷ میلیون مهاجر افغان در ایران زندگی 
می کنند ،آنها نیروی کار ارزان هستند، ولی صرف 
نظر از پولی که از مملکت ما خارج می کنند می 
توانند در حوزه مواد مخدر ،طالبان و...تهدیدی 

برای جمهوری اسلامی باشند.
از سوی دیگر متولیان امر گه گاه مهاجرین غیر 
قانونی را دستگیر و به کشورشان بازمی گردانند 
ولی در مدت زمان کوتاهی از در دیگری مجددا 
وارد خاک ایران می شوند،گویی نظارت کافی و 
وافی بر امور آنها و اشِرافی کامل بر مرزها وجود 
ندارد. این در حالی است که سال هاست داستان 
کشیدن دیوار مرزی بین ما وهمسایه شرقی تکه 
کلام مسئولین شده تا جایی که در کارزار انتخابات 
از  یکی  به  جمهوری  ریاست  دوره  چهاردهمین 
وعده های کاندیدای اصولگرا تبدیل شد و موجبات 

نگرانی مهاجرین افغان را فراهم کرد.
پیشین  دیپلمات  صفت،  روحی  محسن 
خبرآنلاین  خبرگزاری  با  گفتگو  در  افغانستان 
آمار رسمی مهاجرین افغان را ۵ تا ۶ میلیون نفر 
اعلام می کند و می گوید ۲ الی ۳ میلون نفر آنها 

مهاجرین غیر قانونی هستند.
این کارشناس ارشد شبه قاره با بیان اینکه شاید 
کشیدن دیوارمرزی ۱۰ میلیارد دلار هزینه داشته 
باشد، پیشنهاد می دهد که اگر دولت ها سالی 
یک میلیارد دلار هزینه کنند ،ظرف ۱۰ سال کار 
این سرمایه گذاری ماندگار که به امنیت ما کمک 

می کند به پایان خواهد رسید.
مشروح گفتگوی خبرآنلاین با وی را بخوانید:

- طبق آمارهای غیررسمی، حدود شش تا هفت 
میلیون نفر تبعه افغان در ایران زندگی می کنند. 
شما آمار دقیقی در مورد تعداد اتباع افغان در 

ایران دارید یا خیر؟
آمار وزارت کشور پنج میلیون را می گوید، ولی 
من خودم بین پنج تا شش میلیون محاسبه دارم 
که چنین افرادی در کشور وجود دارند ، قبل از 
روی کار آمدن طالبان بین دو تا سه میلیون اتباع 
افغان در ایران بودند و در اوایل سقوط طالبان 

یکمرتبه تعداد زیادی وارد ایران شدند که ما روزانه 
بین تعدادی افراد که ویزا گرفتند و تعداد افرادی 
که بدون ویزا آمدند یک محاسبه انجام دادیم، 
حدود دو تا سه میلیون نفر می شدند که مجموع 
اینها بین پنج تا شش میلیون نفر اتباعی هستند 

که در ایران زندگی می کنند.
- یعنی دو تا سه میلیون رسمی داشتیم، مابقی 

غیررسمی بودند؟
بخشی  یک  بودند،  ایران  در  که  هم  آنها  نه، 
رسمی بودند و یک بخشی غیررسمی. این ها هم 
که آمدند، اکثرا غیررسمی بودند، ولی یک تعدادی 

هم با ویزا و قانونی وارد شدند.
- معمولا شاهد این موضوع هستیم که اتباع 
غیر رسمی دستگیر می شوند و می برند لب مرز 
و آن ها را می فرستند و می روند افغانستان، ولی 
دوباره برمی گردند. سرچشمه این داستان چیست 

و چرا هیچ نظارتی روی این موضوع نیست؟
این جغرافیای ایران است. ایران در همسایگی 
ویژگی خاصی  کشور  دو  وهر  است  افغانستان 
کدام  هیچ  است.  بی نظیر  منطقه  در  که  دارند 
از همسایگان افغانستان مثل این کشور از نظر 
بنابراین این عدم  افتاده نیستند،  توسعه عقب 
شده  باعث  ضعیف  اقتصاد  و  توسعه یافتگی 
این کشور برای معیشت خودشان به  اتباع  که 
کشور دیگری مراجعه کنند، این علت در دوره 
شاه هم رایج بوده است. یک ویژگی دیگری که 
افغانستان دارد این است که کشت مواد مخدر 
جهان در آنجا صورت می گیرد و مواد مخدر کل 
آسیا و اروپا در افغانستان تولید می شود) درقاره 
منطقه  آن  مخدر  مواد  مرکزی  آمریکا،آمریکای 
ویژه ای  موضوع  یک  بنابراین  می کند(  تامین  را 
است. سومین موضوع این است که این سرزمین، 
سرزمینی است که در طول ۵۰ سال گذشته، پنج 
رژیم سیاسی عوض کرده، یعنی هر ۱۰ سال یک 
سیاسی  رژیم های  نشدند،  عوض  دولت ها  بار، 
جمهوری  جمهوری،  پادشاهی،  شدند؛  عوض 
غربی دموکراسی اسلامی و همین طور دو بار هم 
عمارت. بنابراین همه این چند موضوع باید باعث 
شود که ما توجه کنیم که باید تدابیر ویژه ای برای 

این مرزهای شرقی خودمان داشته باشیم.
- سوال اصلی من همین است که همواره اتباع 
قانونی افغان رو به افزایش است، از سوی دیگر 
تعداد افراد غیرقانونی  افغان نیز همینطور،راهکار 

کنترل این افزایش آمار چیست؟
بی ثباتی سیاسی، موادمخدر، توسعه نایافتگی 
موضوع  هم  توسعه  نیافتگی  توسعه   این  که 
آنجا  درمان،در  موضوع  هم  است،  معیشت 
ایران  به  درمان  برای  وآنها  است  زیاد  بیماری 
مراجعه می کنند،این بیماری پدیده ای است که 
در همسایگی ما است. البته به طور طبیعی ما 
باید مدیریتی داشته باشیم که با این موارد مقابله 

کند .
نقش  کردید  اشاره  که  مواردی  بر  علاوه   -
اشتراکات فرهنگی بین ما و افغانستان را اتا چه 

حد در این مهاجرت سهیم می دانید؟
زیاد، آنها تقریبا با ما هم زبان هستند و علاوه 
با ما  تاریخی و فرهنگی زبادی  برآن ،اشتراکات 

دارند ، اسطوره ها و شعرا ی دوکشور مشترک 
و  افغانستان  منظقه  در  که  ،شعرایی  است 
خراسان سابق بودند حتی دربرخی صنایع و غیره 
نیز اشتراماتی داریم که همه اینها عواملی است 
که آنها را به سمت مهاجرت به ایران ترغیب و 

گرایش مهاجرت را تشدید می کند.
در سال های گذشته وقتی طالبان روی کار آمد 
قابل پیش بینی بود که تعداد مهاجرین به ایران 
افزایش می یابد وخیلی ساده می شد تشخیص 
داد که ما در طول چند ماه آینده با یک پدیده 
ایران  به  افغانستان  از  چندمیلیونی  مهاجرت 

مصادف هستیم.
- با اذن به این موضوع آیا مسئولین ما تدابیری 

برای مقابله با این حجم از مهاجرت اندیشیدند؟
نبودیم.ایران  اقدامی  هیچ  شاهد  خیر،ما 
می توانست در مرزهای خودمان کمپ هایی ایجاد 
کند که مردمی که از افغانستان می آیند، در آن 
کمپ ها نگهداری شوند و سازمان های بین المللی 
که  داشتند  را  آن  هزینه  پرداخت  آمادگی  هم 
سازمان  پناهندگان  عالی  کمیساریای  بدهند. 
ملل)UNHCR( در ملاقات وزیر کشور و وزارت 
خارجه ما اعلام آمادگی کرد که هزینه های نصب 
و اداره چنین کمپ هایی را در مرزهای ما بپذیرد و 
بعد ما با فیلتر کردن نحبگان و کسانی که ممکن 
است در زمینه های علمی ،فرهنگی یا هنری در 
ایران مورد توجه باشند را انتخاب شده اجازه دهیم 
داخل ایران شوند و بقیه را هم تا زمانی که نا امنی 
وجود دارد و خطر آنها را تهدید می کند در کمپ 
ها باشند و بعد هم با مذاکراتی که با دولت ها 
ولی  خودشان.  کشور  به  برگردند  شودآنها  می 
وزارت کشور التفاتی نکرد و آمارها نشان می دهد 
که اینها به صورت تظاهرات وارد ایران شدند،به 
صورت دسته جمعی و هزاران نفری و وارد شدند 

و هیچگونه مقابله ای هم با این موضوع نشد.
- فکر می کنید کشیدن آن دیواری که مقامات 

می گویند...
وقتی این ها وارد ایران می شوند و می خواهند 
برگردند، باید یک کنترلی برایشان باشد، یعنی 
این  از  شما  قول  به  که  نباشند  کنترل  بدون 
طرف بروند و از آن طرف بیایند. با توجه به آن 
شرایط بی ثباتی دائمی که ما از جهت تاریخی با 
افغانستان از جهت مهاجرت داشتیم، از جهت 
خطراتی که در مرز بوده داشتیم؛ این درگیری های 
مرزی ما مربوط به ۵۰ سال اخیرنیست و از زمان 
قاجار همیشه این درگیری ها وجود داشته؛ اشرار 
از داخل افغانستان وارد ایران می شدند اقداماتی 
افغانستان.  داخل  می رفتند  دوباره  و  می کردند 
در همان دهه ۶۰ و در دوره نجیب هم یکسری 
را  گوسفندان  و  مشهد  نزدیک  می رفتند  اشرار 
می دزدیدند و می رفتند افغانستان .یعنی این یک 
پدیده درازمدتی است در تاریخ ایران. نمی دانم چرا 
انقدر نگاه کوتاه مدت به این مسئله دارند و به آن 
توجهی نمی کنند ؟ من بارها اعلام کردم که وجود 
یک دیواری، یک تجهیزاتی که بتواند هم شامل 
دیوار شود هم شامل موارد دیگری شود که مانع از 
عبور آزادانه هزار نفری از آن طرف مرز به این طرف 
گردد. شامل تدابیر الکترونیکی ، دیوار ،خندق و 

هر تجهیزاتی که متخصصان می دانندمس شود 
که باید در مرزهای ما و افغانستان نصب شود. 
و این هزینه گزافی است وممکن است ۱۰ میلیارد 
دلار هزینه داشته باشد و اگر دولت ها حتی یک 
این موضوع هزینه کنند، در  برای  میلیارد دلار 
مدت ۱۰ سال این کار تمام می شود و با توجه به 
اینکه این زمینه های بی ثباتی سیاسی، مشکلات 
مواد مخدر و مسائل امنیتی، این ارزش دارد، این 

سرمایه گذاری ماندگار است.
- اینها از یک طرف یک نیروی کار ارزان قیمت 
انجام  را  یدی  کارهای  خیلی  ایران،  در  هستند 
در  نمی دهند.  انجام  ما  کارگران  که  می دهند 
مقابلش قتل، مواد مخدر و طالبان را هم داریم. 
حضور این مقدار اتباع افغان در ایران آیا فرصت 
است یا تهدید؟ و اگر تهدید است، این تهدید 

چیست؟
حضور آنها هم فرصت است و هم تهدید و ما 
باید مدیریت کنیم که از فرصتش استفاده کنیم و 
تهدیدش را از بین ببریم. یعنی همین وجود نیروی 
کار ارزان اگر مدیریت بشود به نفع ما است و 
دیدگاهی  مشکلات  باشد،  مدیریت  بدون  اگر 
برای جامعه ما ایجاد می کند. ما باید ببینیم این 
زمینه ای  چه  در  می خواهیم،  ما  که  نیروهایی 
می خواهیم؟زمینه ها مشخص شود و آن مقدار 
اروپا  الان  بکار گیریم.  را  داریم  نیرویی که لازم 
نیروی کار لازم دارد، مگر از این فرصت استفاده 
نمی کند و از نیروی کار چهان برای خود بهره نمی 
برد،آنها به عنوان یک فرصت نگاه می کند. ولی آیا 
هر کسی از کشورهای اروپایی سرش را می اندازد 
دولت  آن  طرف  از  یانه  داخل؟  می آید  و  زمین 
گزینش می شود و صرفا آن نیروهایی که مورد 

نیاز هستند را برای کار انتخاب می کند.
ضمن اینکه این کشورها مهاجرین را رصد می 
نیازهای خود  با  از نظر آموزشی مطابق  کنند و 
آنها را تربیت می کند و بکار می گیرد.به عبارتی 
و  باشند  رها  مهاجرین  این  که  نیست  اینگونه 
هر کجای کشور که خواستند مستقر شوندلذا 
مدیریت کشور ما در این زمینه بسیار ضعیف 
بوده و وزارت کشور ما در این زمینه در گذشته 
کاملا ناکام بوده است. من شنیده ام اخیرا اینها 
برنامه هایی برای اینکه بتوانند زیرساخت های لازم 
را ایجاد کنندتنظیم کرده اند ،توصیه می کنم باید 
از اهداف  یا  نیمه کاره رها نشود و  زیرساخت ها 

خودش منحرف نشود.
اشاره من به تهدید از این جهت بود که بعنوان 
حقابه  داستان  ازاینکه  پس  گذشته  سال  مثال 
رئیسی مطرح  افغانستان توسط شهید  از  ایران 
شد و مقامات حکومت فعلی افغانستان آن را 
گرفتند یک درگیری کوچک مرزی  به ریشخند 
بین ایران و طالبان رخ داد که خوشبختانه زود 
این قائله ختم شد.در این بین همواره نگران این 
موضوع بودیم که چنانچه این درگیری گسترش 
پیدا کند مبادا به لحاظ حضور اقوام طالبان که 
تبعه ایران هستند عملیات هایی اگر چه ایضایی 

صورت گیرد ...
کاملا واضح است که وقتی که مدیریت نباشد 
آنها در پوشش های دیگر می توانند اثرات مهم 
نیروی  هزار   ۱۰۰ حدود  بیافرینند.ما  امنیتی 
نظامی افغان داشتیم که بخش قابل توجهی از 
آن ها به ایران آمده اند و این ها می توانند مورد 
برخی  یا  طالبان  اطلاعاتی  سازمان های  طمع 
آوری  جمع  در  آنها  و  باشند  دیگر  کشورهای 
تعداد  هم  طرف  آن  کنند.از  کمک  اطلاعات 
بسیاری از این ها آدم های تحصیلکرده روشنفکر 
اهل علم و اهل ادب بودند که در داخل ایران 
و  ایران  ادبی  برای خودشان،جامعه  توانستند 
دانش های فنی تاثیر گذار باشند. بنابراین هر 
دو اینها )تهدیدو فرصت (موجود است. اشکالی 
از طرف ما است  بر آن طرف نیست، اشکال 
که نتوانستیم مدیریت کنیم و درست انتخاب 
کنیم، وگرنه بر آنها هیچ اشکالی نیست. آنها 
سیاسی،  عدیده  مشکلات  دچار  کشورشان 
اقتصادی، نظامی و امنیتی شده و از کشورشان 
فرار کرده اند . بر آن ها ایرادی نیست، ایراد از 
کسی است که باید اینها را درست پذیرش و 

مدیریت کند.

عضو شورای عالی نظام پرستاری، با عنوان این مطلب که مشکلات 
معیشتی پرستاران غیر قابل شده است، گفت: هر ماه ۱۵۰ تا ۲۰۰ 

پرستار از کشور مهاجرت می کنند.
به گزارش خبرگزاری مهر، فریدون مرادی، درباره مطالبات جامعه 
از  افزود: یکی  از دولت چهاردهم و رئیس جمهور جدید  پرستاری 
مطالبات مهم پرستاران، اجرای صحیح قانون تعرفه گذاری خدمات 
پرستاری است. مدت زمان زیادی است که تعرفه خدمات پرستاران 
به حساب پرستاران واریز نشده است و بیش از یک سال است که 
این تعرفه، به دست پرستاران نرسیده است. علاوه بر این، رفاهیات 

همکاران پرستار اصلاً مناسب نیست.
وی ادامه داد: حق اضافه کاری پرستاران نیز بسیار کم است و در 
شأن پرستاران نیست؛ اکنون یک پرستار با سابقه ۲۵ سال، به ازای هر 
ساعت اضافه کار ۳۰ تا ۴۰ هزار تومان پول دریافت می کند که مبلغ 

بسیار پایینی است و از همین مبالغ نیز مالیات کسر می شود.
عضو شورای عالی نظام پرستاری گفت: جذب نیروهای فعال در 
دوران کرونا نیز یکی از مطالبات جدی جامعه پرستاری از دولت آینده 
است. نیروهایی که در دوران کرونا در بخش های کرونایی مشغول به 
کار شدند و در زمانی که نظام سلامت به وجود این افراد نیاز داشت 

به کمک سیستم سلامت آمدند، باید جذب شوند.

وی افزود: رفع دغدغه های مالی نیروهای شرکتی از دیگر مطالبات 
پرستاران است مطالبات و اضافه کار نیروهای شرکتی گاهیً تا یک 
سال نیز به تعویق افتاده است و رفاهیات این نیروها در حد صفر 
است. مرادی گفت: کمبود شدید نیروی پرستاری نیز یکی از معضلات 
مهم جامعه پرستاری است که بار آن را جامعه پرستاری به دوش 
می کشد زیرا فشار کاری ناشی از کمبود نیرو را باید سایر پرستاران در 
قالب اضافه کاری جبران کنند و این موضوع نیز به صورت اضافه کاری 

اجباری به پرستاران تحمیل می شود.
که  پرسش  این  به  پاسخ  در  پرستاری  نظام  عالی  شورای  عضو 
مهم ترین مطالبه جامعه پرستاری از رئیس جمهور و وزیر بهداشت 
دولت چهاردهم چیست، خاطرنشان کرد: دولت آینده باید به داد 
پرستاران برسد؛ در حال حاضر ۱۵۰ تا ۲۰۰ نفر از پرستاران به صورت 
ماهانه از کشور خارج می شوند و مهاجرت می کنند، مشکل اصلی آنها 
تأمین نشدن معیشت است در حالی که بسیاری از آنها تمایل دارند 

در کشور خودشان ارائه خدمت کنند.
وی گفت: به ازای هر دانشجوی پرستاری ۱.۵ تا ۲ میلیارد تومان 
بابت تحصیل و آموزش هزینه می شود اما به راحتی این نیروهای 
جوان آموزش دیده را که سرمایه کشور هستند از دست می دهیم و به 

کشورهای همسایه می روند.

مرادی تأکید کرد: دولت آینده باید به مسئله جلوگیری از خروج 
نخبگان از کشور توجه ویژه داشته باشد. بخش مهمی از این مسئله 
با بهبود وضعیت معیشتی پرستاران و استخدام نیروهای جوان حل 

می شود.

آئینه شهر

طبق برخی آمارهای غیر 
رسمی ۶ تا ۷ میلیون مهاجر 
افغان در ایران زندگی می کنند 
،آنها نیروی کار ارزان هستند، 
ولی صرف نظر از پولی که از 
مملکت ما خارج می کنند می 
توانند در حوزه مواد مخدر 
،طالبان و...تهدیدی برای 
جمهوری اسلامی باشند

عضو شورای عالی نظام پرستاری:
دولت پزشکیان به داد پرستاران برسد

فرهنگوجامعه
دوشنبه / ۱ مرداد ۱403 / شماره ۱۷۶۷

3روزنامه صبح ایران

آگهی دعوت از شرکاء شرکت شیرکیا گیلان 
)مسئولیت محدود(

هیئت مدیره شرکت

ثبت شده به شماره: 268733 و شناسه ملی: 10103086456

بدینوسیله از کلیه شرکاء محترم شرکت دعوت می شود تا در جلسه مجمع عمومی 
فوق العاده ساعت 08:00 و جلسه مجمع عمومی فوق العاده ساعت 09:00 و جلسه 
مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده ساعت 10:00 که در تاریخ: 1403/5/11 در محل 

قانونی شرکت تشکیل می گردد حضور بهم رسانند.
دستورات جلسه مجمع عمومی فوق العاده : ساعت 08:00 

افزایش سرمایه از طریق ورود شریک جدید
افزایش سرمایه از طریق افزایش سهم الشرکه

دستورات جلسه مجمع عمومی فوق العاده ساعت : 09:00 
کاهش سرمایه از طریق خروج شریک

کاهش سرمایه از طریق کاهش سهم الشرکه
تغییر تعداد اعضای هیئت مدیره

دستورات جلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده: ساعت 10:00 
انتخاب مدیران


